

# Notes on lichenicolous fungi of the Świętokrzyskie Mountains, Central Poland

Anna ŁUBEK

**Abstract:** ŁUBEK, A. 2009. Notes on lichenicolous fungi of the Świętokrzyskie Mountains, Central Poland. – *Herzogia* **22**: 327–329.

Records of eight species of lichenicolous fungi found in the Świętokrzyskie Mts are presented. *Endococcus rugulosus* s.str. and *Phaeosporobolus usneae* are new to Poland and five species are new to the Świętokrzyskie Mts. *Lecidella elaeochroma* is a new host for *Feltgeniomyces luxemburgensis*.

**Zusammenfassung:** ŁUBEK, A. 2009. Mitteilungen über lichenicole Pilze des Świętokrzyskie-Gebirges, Zentral-Polen. – *Herzogia* **22**: 327–329.

Es werden Funde von acht lichenicolen Pilzen des Świętokrzyskie-Gebirges präsentiert. *Endococcus rugulosus* s.str. und *Phaeosporobolus usneae* sind Neufunde für Polen, fünf Arten sind neu für die Świętokrzyskie-Berge. *Lecidella elaeochroma* ist ein neuer Wirt für *Feltgeniomyces luxemburgensis*.

**Key words:** Ascomycota, mitosporic fungi, lichens, biodiversity, Świętokrzyski National Park.